
PODSUMOWANIE PRACY ZWIĄZKU W ROKU 2012 

 

ŻYCZENIA ŚWIĄTECZNE 

Dodano:  22.12.2012 

  

 

Niech šwiŋta BoŮego Narodzenia bŋdņ wyjņtkowym 
czasem spŋdzonym bez poŢpiechu, trosk i zmartwieŗ, 
w spokoju i radoŢci, a Nowy Rok 2013 niech obfituje 
w szczŋŢcie, pomyŢlnoŢļ i realizacjŋ wszelkich 
zamierzeŗ. 
 
Ůyczy Zwiņzek Pracodawc·w-DzierŮawc·w i 
WġaŢcicieli Rolnych w Opolu  

  

 

 

   

Posiedzenie Zarządu połączone ze spotkaniem 

opłatkowym 

Opole, 21 grudnia 2012r.  

Dodano:  22.12.2012 



  

 

 

W dniu 21 grudnia 2012r. odbyġo siŋ posiedzenie Zarzņdu 

poġņczone ze spotkaniem opġatkowym z przedstawicielami 

instytucji i organizacji ze Ţrodowiska rolniczego 

wojew·dztwa opolskiego oraz Ţlņskiego.  

Spotkanie rozpoczŋġo siŋ od zebrania Zarzņdu, gdzie 

om·wione zostaġy sprawy bieŮace Zwiazku, 

podsumowano rok 2012r, ustalono szczeg·ġy zebrania 

czġonk·w Zwiazku poġaczonego z balem w 2013r. w 

Pr·szkowie, wykreŢlono czġonk·w Zwiazku zalegajacych 

ze skġadkami czġonkowskimi oraz Prezes Zarzņdu Mariusz 

Olejnik przekazaġ informacje z Federacji o aktualnych 

problemach zwiazanych z funkcjonowaniem dzierŮawc·w 

rolnych.  

 

Po zebraniu Zarzņdu przybyli zaproszeni goŢcie. KaŮdy z 

uczestnik·w zabraġ gġos, podsumowaġ koŗczņcy siŋ rok 

oraz zġoŮyġ Ůyczenia na nadchodzņcy, po czym zebrani 

poġamali siŋ opġatkiem skġadajņc sobie Ůyczenia.  

 

GoŢļmi byli: 

- Antoni Konopka - Czġonek Zarzņdu Woj. Opolskiego 

- Antoni Jastrzembski - v-ce Wojewoda Opolski 

- Herbert Czaja - Prezes Izby Rolniczej w Opolu 

- Andrzej Butra - Dyrektor Agencji Nie ruchomoŢci Rolnych 



OT Opolue 

- Jerzy Koġodziej - Peġnomocnik Dyrektora Agencji 

NieruchomoŢci Rolnych OT Opole 

- Adam Krupa - Z-ca Dyrektora Agencji NieruchomoŢci 

Rolnych OT Opole 

- Zbigniew Klimowicz - Zwiņzek DzierŮawc·w 

NieruchomoŢci Rolnych w Gliwicach 

- Henryk Zamojski - Dyrektor Opolskiego OŢrodka 

Doradztwa Rolniczego w Ġosiowie 

- Henryk Tch·rzewski - Prezes Opolskiego Zwiņzku 

Rewizyjnego Rolniczych Sp·ġdzielni Produkcyjnych  

- Franciszek MiŢk·w - v-ce Prezes Opolskiego Zwiņzku 

Rewizyjnego Rolniczych Sp·ġdzielni Produkcyjnych 

- Wiesġaw Kryniewski - Dyrektor Departamentu Rolnictwa 

i Rozwoju Wsi, UMWO  

- Katarzyna KuraŢ- Kierownik Referatu Rolnictwa i 

Ġowiectwa, UMWO 

 

Z ramienia Zwiņzku uczestniczyli:  

- Mariusz Olejnik - Prezes Zarzņdu 

- Zdzisġaw Kownacki - v-ce Prezes Zarzņdu 

- Andrzej Widawski - czġonek Zarzņdu 

- Aleksander Materla - czġonek Zarzņdu 

- Henryk Bialik - Przewodniczņcy Komisji Rewizyjnej. 

 

Do pobrania: podsumowanie roku 2012 

 

  

 

 

   

Konferencja "Rozwój hodowli trzody chlewnej szansą 

dla gospodarstw towarowych w Polsce" 

Dodano:  19.12.2012 

  

 

14 grudnia w siedzibie Krajowej Rady Sp·ġdzielczej w 

Warszawie Federacja Zwiņzk·w Pracodawc·w - 

DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych oraz Krajowy Zwiņzek 

Pracodawc·w - Producent·w Trzody Chlewnej 

zorganizowaġy konferencjŋ "Rozw·j hodowli trzody 

chlewnej szansņ dla gospodarstw towarowych w Polsce". 

http://www.opolskizpr.pl/Podsumowanie%20roku%202012.DOC
http://www.opolskizpr.pl/Podsumowanie%20roku%202012.DOC
http://www.opolskizpr.pl/Podsumowanie%20roku%202012.DOC


Przyczyny spadku pogġowia trzody chlewnej w Polsce w 

ostatnich latach zreferowaġ prof. Zygmunt Pejsak z 

Paŗstwowego Instytutu Weterynarii - PIB w Puġawach, o 

aktualnych problemach duŮych ferm m·wiġ Grzegorz 

Brodziak z Krajowego Zwiņzku Producent·w Trzody 

Chlewnej, a o aktualnych problemach Ţrednich i maġych 

ferm - dr Jan Biegniewski, prezes sp·ġki POLSUS. Na temat 

oczekiwaŗ przetw·rc·w miŋsa wieprzowego wypowiadaġ 

siŋ Witold Choiŗski, prezes zwiņzku Polskie Miŋso, 

natomiast o duŗskich doŢwiadczeniach w budowie 

konkurencyjnego sektora w produkcji i przetw·rstwie 

wieprzowiny - Johannes V. Hansen, przedstawiciel 

duŗskich organizacji rolniczych. "Niemieckie 

doŢwiadczenia w budowie konkurencyjnego sektora w 

produkcji i przetw·rstwie wieprzowiny" zreferowaġ dr 

Albert Hortman -Scholten z Izby Rolniczej w Oldenburgu. 

Konferencjŋ podsumowaġ Zygmunt Jodko, wiceprezes 

Federacji. 

 

Propozycja wniosk·w i dziaġaŗ przygotowana przez Pana 

Mariana Kapġona z Krajowego Zwiņzku Producent·w 

Trzody Chlewnej (kliknij tutaj)  

  

 

 

   

II Opolska Konferencja - Samorząd, Nauka, Biznes  

nt. Odnawialne Źródła Energii  

Dodano:  11.12.2012 

  W dniu 28 listopada 2012 roku w OODR w Ġosiowie odbyġa 
siŋ II Opolska Konferencja "Samorzņd, Nauka, Biznes nt. 

Odnawialne ūr·dġa Energii - Zastosowanie w Praktyce", 

kt·ra zorganizowana zostaġa przez Regionalne Centrum 

Ekoenergetyki.  

 

Konferencja skierowana byġa do rolnik·w, przedstawicieli 

instytucji i organizacji okoġo rolniczych, opolskiego 

Ţrodowiska naukowego, student·w, mġodzieŮy z lice·w 

og·lnoksztaġcņcych z wojew·dztwa opolskiego oraz 

mieszkaŗc·w regionu zainteresowanych kwestiņ rozwoju 

odnawialnych Ŭr·deġ energii. W konferencji wziŋġo udziaġ 

kilkadziesiņt os·b, znaczne byġo takŮe zainteresowanie 

tematykņ odnawialnych Ŭr·deġ energii medi·w 

regionalnych.  

http://www.opolskizpr.pl/trzoda%20konf.pdf
http://www.opolskizpr.pl/trzoda%20konf.pdf


 

W spotkaniu uczesniczyġ Prezes ZP-DiWR w Opolu Pan 

Mariusz Olejnik.  

  

 

 

   

Federacja 

Dodano:  16.11.2012 

  

 

13 listopada w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

odbyġo siŋ posiedzenie zarzņdu Federacji z udziaġem 

prezes·w zwiņzk·w regionalnych. Czġonkowie Federacji 

spotkali siŋ ze Zbigniewem Abramowiczem, dyrektorem 

Departamentu Gospodarki Ziemiņ w MRiRW i rozmawiali 

o problemach nurtujņcych dzierŮawc·w rolnych: o 

przekazywaniu przez dzierŮawc·w do ANR wyġņczonych 

grunt·w dopiero po zbiorach, co zapobiegaļ bŋdzie 

odġogowaniu ziemi; o umoŮliwieniu uczestnictwa w 

przetargach ograniczonych na sprzedaŮ ziemi byġym 

pracownikom PGR oraz sp·ġkom przez nich powoġanym; o 

rekompensatach dla pracownik·w rolnych zwolnionych z 

powodu wprowadzenia w Ůycie ustawy z 16 wrzeŢnia 2011 

r. i o znowelizowaniu tej ustawy. Om·wiono teŮ stan 

przygotowaŗ do konferencji "Rozw·j hodowli trzody 

chlewnej szansņ dla gospodarstw towarowych w Polsce", 

kt·ra odbŋdzie siŋ w Warszawie 14 grudnia br. Temat ten 

referowaġ Zygmunt Jodko, wiceprezes zarzņdu Federacji, 

przewodniczņcy zespoġu do spraw opracowania 

kierunk·w dziaġaŗ sġuŮņcych wzrostowi pogġowia trzody 

chlewnej i bydġa mlecznego.  

W spotkaniu uczestniczyġ Prezes ZP-DiWR w Opolu Pan 

Mariusz Olejnik.  

  

 

 

   



Zebranie Członków Związku 

Zakrzów, 7 listopada 2012r. 

Dodano:  16.11.2012 

  

 

W dniu 7 listopada odbyġo siŋ zebranie Czġonk·w Zwiņzku 

w Zakrzowie.  

 

Program spotkania: 

- Rozpoczŋcie spotkania, sprawy bieŮņce - Mariusz Olejnik  

- Oferta Paġacu Ġucja - Siegmund Dransfeld, WġaŢciciel 

- Finansowanie inwestycji z zakresu OZE przez Bank 

Ochrony šrodowiska S.A. - doŢwiadczenia i moŮliwoŢci - 

Janusz Turek, Dyrektor SprzedaŮy Centrum 

Korporacyjnego, Dagmara Jagoda, Gġ·wny Ekolog 

- Por·wnanie ofert ubezpieczeniowych firm PZU i 

CONCORDIA - ElŮbieta Czerwonog·ra, MADA 

Ubezpieczenia 

- Informacja o dziaġaniach i realizacji program·w ARiMR - 

Tomasz Biaġaszczyk, Dyrektor Oddziaġu Opolskiego 

ARiMR  

- Informacja o dziaġania ANR - Jerzy Koġodziej, Dyrektor 

ANR OT Opole  

- Przedstawienie oferty handlowej firmy BASF Polska Sp. z 

o.o. - Zenon Chodziŗski.  

  

 

 

   

Spotkanie Zarządu ZWiązku 

Dodano:  25.10.2012 



  W dniu 24 paŬdziernika odbyġo siŋ spotkanie Zarzņdu 
Zwiņzku. 

 

W programie:  

1. Sprawy bieŮņce Zwiņzku. 

2. Rozliczenie koszt·w zwiņzanych z organizacjņ wyjazdu 

szkoleniowego na Wŋgry. 

3. Ustalenie szczeg·ġ·w zebrania czġonk·w Zwiņzku 

poġņczonego z balem w 2013r. 

4. Ustalenie terminu i miejsca zebrania czġonk·w Zwiņzku 

dot. ubezpieczeŗ. 

5. Informacja Federacji o aktualnych problemach 

zwiņzanych z funkcjonowaniem dzierŮawc·w rolnych. 

6. Wolne wnioski  

  

 

 

   

Federacja 

Dodano:  18.10.2012 

  

 

10 paŬdziernika w biurze Federacji w Warszawie odbyġo siŋ 

posiedzenie zarzņdu z udziaġem prezes·w zwiņzk·w 

regionalnych. W pierwszej czŋŢci odbyġo siŋ spotkanie z 

Annņ Zajņc-Pleziņ, zastŋpcņ dyrektora Zespoġu 

Gospodarowania Zasobem ANR, na temat nowych zasad 

obliczania wysokoŢci czynszu dzierŮawnego. W drugiej 

czŋŢci posiedzenia Zygmunt Jodko, prezes Lubuskiego 

Zwiņzku Rolnik·w, kt·ry jest jednoczeŢnie 

przewodniczņcym zespoġu ds. opracowania kierunk·w 

dziaġaŗ sprzyjajņcych wzrostowi pogġowia trzody chlewnej 

i bydġa miŋsnego om·wiġ bardzo niepokojņcņ sytuacjŋ na 

rynku trzody chlewnej. Wniosek z dyskusji byġ jeden - to 

ostatni dzwonek, by jak najszybciej odbudowaļ hodowlŋ 

trzody chlewnej, kt·ra zostaġa zniszczona zġymi decyzjami 

kolejnych rzņd·w. Ustalono, Ůe 14 grudnia Federacja 

zorganizuje w Warszawie konferencjŋ na ten temat.  

  

 



 

   

Energia i nawozy z biogazowni 

Dodano:  18.10.2012 

  

 

W Zalesiu, w gminie Domaszowice, rozpoczŋġa dziaġalnoŢļ 

pierwsza rolnicza biogazownia. Jej moc wyniesie 2 

megawaty.  

 

Biogazownia powstaġa przy fermie trzody chlewnej Ferma-

Pol, kt·ra rocznie sprzedaje ok. 40 tysiŋcy tucznik·w. 

 

Podstawowym surowcem wykorzystywanym przez nowo 

powstaġņ instalacjŋ bŋdzie wiŋc gnojowica, kt·rej w cyklu 

hodowli trzody powstaje ok. 70 tysiŋcy metr·w szeŢciennych 

rocznie, oraz wysġodki buraczane, odpady ziemniaczane i 

kurze. 

 

Biogazownia wytwarzaļ bŋdzie ciepġo, energiŋ elektrycznņ 

oraz certyfikowany naw·z organiczny powstaġy jako produkt 

uboczny z pġynnego osadu. Prezes Ferma-Polu, Krzysztof 

Goġŋbiowski, liczy, Ůe tego rodzaju naw·z znajdzie uznanie 

rolnik·w, bo w por·wnaniu do nawoz·w azotowych bŋdzie 

konkurencyjny cenowo. Prņd natomiast ma byļ sprzedawany 

do sieci krajowej, ciepġo zaŢ wykorzystane zostanie na 

potrzeby wġasne - w procesie technologicznym i w kotġowni. 

 

Instalacjŋ (skġada siŋ ona z 3 wielkich kom·r fermentacyjnych 

o pojemnoŢci 4,5 tys. metr·w szeŢciennych i 4 zbiornik·w 

magazynowych) wybudowaġa sp·ġka Polskie Biogazownie 

"Energy-Zalesie" wedġug technologii holenderskiej firmy 

Host. Prace budowlane trwaġy od czerwca ubiegġego roku do 

sierpnia tego roku.  



 

Do obsġugi biogazowni potrzeba trzech os·b, ale kilkadziesiņt 

innych zatrudnionych bŋdzie w usġugach transportowych 

(odpady trzeba dowieŬļ). 

 

Obecni na otwarciu biogazowni czġonkowie Zarzņdu 

Wojew·dztwa - wicemarszaġek Tomasz KostuŢ oraz 

nadzorujņcy sprawy rolnictwa, Antoni Konopka, podkreŢlali, 

iŮ nowo oddana do eksploatacji instalacja rozwiņzuje 

problemy ochrony Ţrodowiska, jest teŮ pierwszņ tego typu w 

regionie, na dodatek powstaġņ w trudnym gospodarczo 

okresie. 

 

- Gratulujŋ, iŮ udaġo siŋ to przedsiŋwziŋcie doprowadziļ do 

koŗca - m·wiġ Tomasz KostuŢ, dodajņc, iŮ przy tak duŮym 

potencjalne rolniczym, jakim dysponuje wojew·dztwo 

opolskie, podobnych biogazowni powinno powstawaļ 

wiŋcej. 

 

- Brakuje jeszcze ciepġowni na biomasŋ, gdyby taka powstaġa 

mielibyŢmy w regionie wszystkie formy energii odnawialnej 

- m·wiġ wojewoda opolski Ryszard Wilczyŗski. 

 

Ferma-Pol jest najwiŋkszym zakġadem w gminie 

Domaszowice. Daje zatrudnienie ok. 100 osobom. 

 

MS  

 

ūr·dġo artykuġu 

  

 

 

   

Podróż studyjna do Francji 

Dodano:  10.10.2012 

http://opolskie.pl/serwis/index.php?id=199&idd=6260


  

 

W dniach 2 - 5 paŬdziernika 2012 r. opolscy producenci rolni 

przyglņdali siŋ, jak we Francji wyglņda zrzeszanie siŋ 

rolnik·w w grupy producenckie.  

 

Podr·Ů studyjnņ do Francji zorganizowaġ Urzņd 

Marszaġkowski Wojew·dztwa Opolskiego wsp·lnie ze 

Zwiņzkiem Pracodawc·w - DzierŮawc·w i WġaŢcicieli 

Rolnych w Opolu w ramach programu pn. "Konsolidacja 

gospodarcza towarowych producent·w rolnych 

wojew·dztwa opolskiego". Uczestniczyġo w niej 21 os·b, a 

delegacji przewodniczyġ wicemarszaġek wojew·dztwa 

Tomasz KostuŢ. Do Francji pojechali przede wszystkim 

przedstawiciele grup producent·w rolnych i instytucji 

okoġorolniczych. 

 

Opolanie spotkali siŋ z przedstawicielami Francuskiej 

Organizacji BranŮy RoŢlin Oleistych i Biaġkowych 

AGROPOL, Francuskiego Zwiņzku Producent·w RoŢlin 

Oleistych, zrzeszeŗ SOFIPROTEOL oraz ONIDOL. 

Interesowaġo ich funkcjonowanie tych organizacji, zasady 

funkcjonowania i finansowania branŮy roŢlin oleistych oraz 

sieci powiņzaŗ miŋdzy francuskimi producentami, 

sp·ġdzielniami oraz organizacjami rynku roŢlin oleistych. 

Uczestnicy podr·Ůy studyjnej spotkali siŋ z Xavierem Beulin, 

wiceprzewodniczņcym Komitetu COPA - organizacji 

zrzeszajņcej rolnicze zwiņzki zawodowe i organizacje 

sp·ġdzielcze. Prezentowaġ on funkcjonowanie tej organizacji 

oraz francuskiego systemu podatkowego i systemu wsparcia 

finansowego Unii Europejskiej dla francuskich rolnik·w, 

om·wiġ takŮe stanowisko Komitetu COPA w sprawie 

projektu Wsp·lnej Polityki Rolnej po 2013 roku. 

 

W trakcie podr·Ůy studyjnej uczestnicy zwiedzili m.in. 

gospodarstwo doŢwiadczalne w Chaumoy, laboratorium 

badaŗ jakoŢci produkt·w rolniczych, elewator rzepaku i zb·Ů 

oraz gospodarstwo czġonka Sp·ġdzielni AXEREAL. Podr·Ů 



przyniosġa wiele cennych doŢwiadczeŗ wszystkim jej 

uczestnikom. 

 

Podr·Ů wsp·ġfinansowana byġa ze Ţrodk·w Unii 

Europejskiej, Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz 

Rozwoju Obszar·w Wiejskich w ramach Schematu III 

Pomocy Technicznej Programu Rozwoju Obszar·w Wiejskich 

na lata 2007-2013. Instytucja Zarzņdzajņca Programem 

Rozwoju Obszar·w Wiejskich na lata 2007 - 2013 - Minister 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Zostaġa przygotowana w ramach 

Planu dziaġania Sekretariatu Regionalnego KSOW 

wojew·dztwa opolskiego na lata 2012-2013. 

 

ĠG-DRW  

 

ūr·dġo artykuġu 

 

Zdjŋcia z wyjazdu studyjnego znajdujņ siŋ w zakġadce 

"Galeria" 

 

Do obejrzenia relacja z wyjazdu : program "NASZA WIEš" 

  

 

 

   

Wnioski z konferencji 

nt. "Podatek dochodowy w rolnictwie zamiast podatku 

rolnego?" 

Dodano:  01.10.2012 

  Wnioski z konferencji  

nt. "Podatek dochodowy w rolnictwie zamiast podatku 

rolnego?"  

zorganizowanej przez  

Federację Związków Pracodawców - Dzierżawców i 

Właścicieli Rolnych, 

Krajową Radę Izb Rolniczych oraz 

Katedrę Ekonomiki i Organizacji Przedsiębiorstw SGGW 

w dniu 14 września 2012 r. w Szkole Głównej 

Gospodarstwa Wiejskiego w Warszawie  

 

Uczestnicy konferencji, zar·wno w przedstawionych 

referatach jak i w toku szerokiej dyskusji, generalnie 

wypowiedzieli siŋ za potrzebņ dokonania zmian w 

systemie opodatkowania gospodarstw rolniczych.  

 

http://opolskie.pl/serwis/index.php?id=199&idd=6255
http://www.tvp.pl/opole/wies/nasza-wies/wideo/13-pazdziernika-2012-r/8785564


Z przeprowadzonej analizy opodatkowania dochod·w 

gospodarstw rolnych w kraja ch Unii Europejskiej wynika, 

Ůe stosowane sņ r·Ůne rozwiņzania. W wiŋkszoŢci kraj·w 

wystŋpuje forma opodatkowania na zasadach 

identycznych lub podobnych jak w dziaġach 

pozarolniczych, z uwzglŋdnieniem r·Ůnych ulg. 

Wprowadzenie podatku dochodowego w polskim  

rolnictwie ma swoje uzasadnienie. MoŮe sġuŮyļ budowaniu 

poczucia sprawiedliwoŢci i r·wnoŢci spoġecznej, ale 

r·wnieŮ eliminacji z dyskusji spoġecznej podziaġ·w miŋdzy 

"miastem" a "wsiņ".  

 

Gġŋboko przemyŢlany i precyzyjnie okreŢlony system 

podatkowy, ŢciŢle zwiņzany z sytuacjņ ekonomicznņ 

polskiego rolnictwa i powiņzany z ekonomicznņ 

efektywnoŢciņ gospodarstw moŮe staļ siŋ r·wnieŮ 

czynnikiem stymulujņcym ich rozw·j. Jednak 

wprowadzenie jednolitego podatku dochodowego w 

wysokoŢci podobnej jak w dziaġach pozarolniczych, 

zdaniem uczestnik·w konferencji, moŮe nastņpiļ jedynie 

wraz z jednoczesnņ likwidacjņ obowiņzujņcego dotychczas 

podatku rolnego. Konieczne jest teŮ oszacowanie skutk·w 

wprowadzenia podatku rolnego dla gospodarstw o 

r·Ůnych kierunkach produkcji. Z danych szacunkowych 

zaprezentowanych w czasie konferencji wynika, Ůe 

wprowadzenie podatku dochodowego na zasadach 

og·lnych moŮe byļ szczeg·lnie niekorzystne dla 

gospodarstw z produkcjņ zwierzŋcņ.  

 

Paŗstwo, poprzez nowy system podatkowy nie powinno 

realizowaļ swojej polityki w zakresie socjalnym jak i w 

zakresie preferowania wybranych form organizacyjnych i 

grup gospodarstw o okreŢlonej skali produkcji. Zdaniem 

uczestnik·w konferencji nie zachowanie powyŮszej zasady 

moŮe prowadziļ do wielu nieprawidġowoŢci jak np. do 

sztucznego i nieuzasadnionego dzielenia gospodarstw, a 

tym samym do pogorszenia struktury agrarnej, czy teŮ 

prowadzenia produkcji, mimo Ůe jest ona w okreŢlonych 

warunkach nieefektywna. W dotychczasowej praktyce 

mamy wiele przykġad·w wspomagania gospodarstw 

nadmiernie rozdrobnionych, kosztem gospodarstw 

towarowych o duŮych moŮliwoŢciach konkurencyjnych, w 

kt·rych w spos·b administracyjny ogranicza siŋ skalŋ 

produkcji poprzez wyġņczanie grunt·w dzierŮawionych.  

 

Uczestnicy konferencji w swoich wystņpieniach mocno 

podkreŢlali, Ůe nowy system podatkowy nie powinien mieļ 

wyġņcznie fiskalnego charakteru. System powinien 

stymulowaļ i zabezpieczaļ moŮliwoŢci rozwoju 

gospodarczego zar·wno obecnie jak i w przyszġoŢci, 

uwzglŋdniajņc: specyfikŋ rolnictwa, stan wyposaŮenia i 



warunki naturalne.  

 

Produkcja w rolnictwie to procesy biologiczne 

przebiegajņce w zr·Ůnicowanych i zmiennych warunkach 

klimatyczno - glebowych, przy kt·rych moŮliwoŢci 

ingerencji czġowieka sņ ograniczone. Specyficzna jest 

r·wnieŮ reakcja rynku na podaŮ i popyt produkt·w 

ŮywnoŢciowych, gdzie czasami nawet niewielka nadwyŮka 

produkt·w spoŮywczych powoduje niewsp·ġmierny 

spadek cen i odwrotnie. Dlatego teŮ konieczne jest 

uwzglŋdnienie tej specyfiki w systemie podatkowym i 

stworzenie moŮliwoŢci rozliczania przy podatku 

dochodowym ponoszonych przez gospodarstwa strat w 

dġuŮszych okresach - przynajmniej piŋcioletnich.  

 

Zdaniem uczestnik·w konferencji charakterystycznņ cechņ 

naszego rolnictwa jest jego rozdrobnienie, niskie 

wyposaŮenie w trwaġe Ţrodki produkcji i narastajņcy 

problem gospodarki wodnej. W por·wnaniu z rolnictwem 

niemieckim wielkoŢļ Ţrodk·w trwaġych na 1 ha UR jest 

ponad 4 razy niŮsza. Bardzo niekorzystna jest sytuacja w 

zakresie gospodarki wodnej. Prac melioracyjnych obecnie 

praktycznie siŋ nie prowadzi, a okoġo 20% grunt·w 

zmeliorowanych wymaga renowacji. Grunty 

zmeliorowane na og·ġ nie posiadajņ urzņdzeŗ regulujņcych 

poziom wody. Systemy nawadniajņce wystŋpujņ zaŢ 

sporadycznie. Niedofinansowanie rolnictwa i brak wody sņ 

podstawowymi czynnikami ograniczajņcymi produkcjŋ w 

rolnictwie. Problem·w tych sami rolnicy nie rozwiņŮņ, 

muszņ byļ w tej sytuacji podejmowane r·Ůnorakie 

dziaġania stymulujņce rozw·j. Dbajņc by polskie rolnictwo 

byġo konkurencyjne na rynku europejskim naleŮy, zar·wno 

w produkcji zwierzŋcej, jak i roŢlinnej, wdroŮyļ szereg 

nowoczesnych technologii. 

 

Dlatego teŮ, aby podatek dochodowy miaġ r·wnieŮ 

charakter stymulujņcy rozw·j rolnictwa powinien 

uwzglŋdniaļ:  

- MoŮliwoŢļ udzielania ulg inwestycyjnych w wysokoŢci co 

najmniej 50% wartoŢci inwestycji i rozliczanie ich w 

okresach 5 letnich.  

- Objŋcie ulgami podatkowymi dochod·w z produkcji 

prowadzonej na gruntach V i VI klasy.  

- Wyġņczenie z dochod·w do opodatkowania przychod·w 

z dopġat bezpoŢrednich, realizowanych program·w 

rolnoŢrodowiskowych i pomocy publicznej.  

- Warunkiem postŋpu produkcyjnego i ekonomicznego w 

naszym rolnictwie jest szybka poprawa struktury agrarnej. 

Do czynnik·w, kt·re mogņ stymulowaļ ten proces naleŮy 

m.in. zaliczyļ: 

- Wprowadzenie ulg w podatku d ochodowym do 100% 



ceny zakupu grunt·w do rozliczenia w okresie do 15 lat.  

- Zwolnienie przychod·w ze sprzedaŮy ziemi rolnej z 

podatku dochodowego.  

- Wprowadzenie rozwiņzaŗ prawnych zapewniajņcych z 

jednej strony dzierŮawcom grunt·w poczucie stabilnoŢci, a 

z drugiej strony rolnikom moŮliwoŢļ rozwijania 

gospodarstw rodzinnych.  

- Podniesienie atrakcyjnoŢci zawodu rolnika poprzez 

postŋp techniczny i opġacalnoŢļ produkcji rolnej, jest to 

szczeg·lnie waŮne dla ludzi mġodych.  

- Zmianŋ systemu ubezpieczeŗ spoġecznych.  

 

Zdaniem uczestnik·w konferencji wszystkie powyŮsze 

wnioski powinny byļ brane pod uwagŋ przy 

opracowywaniu nowego systemu podatkowego. 

Rolnictwo jest bardzo wraŮliwe na wszelkie zmiany 

przepis·w prawa, kt·re wpġywajņ na wzrost koszt·w 

wytwarzania.  Dlatego nowy system podatkowy nie moŮe 

byļ bardziej fiskalny niŮ obecny. Ponadto musi byļ 

skonstruowany na prostych i precyzyjnych zasadach 

uniemoŮliwiajņcych urzŋdnikom jego dowolne 

interpretacje. 

 

Biorņc pod uwagŋ potrzebŋ prowadzenia rachunkowoŢci 

rolnej dla cel·w podatkowych konieczne jest 

przygotowanie do tego producent·w rolnych. W tym celu 

w 2013 roku naleŮaġoby zorganizowaļ szkolenia dla 

rolnik·w w zakresie prowadzenia rachunkowoŢci rolnej. 

Rok 2014 powinien byļ okresem szerokiej informacji opinii 

publicznej w tym przede wszystkim wŢr·d spoġecznoŢci 

rolniczej nt. wdroŮenia zasad rachunkowoŢci, a obowiņzek 

podatkowy w rolnictwie powinien byļ wprowadzony 

najwczeŢniej w 2015 roku.  

 

Za organizator·w Konferencji 

Prezes Zarzņdu 

Federacji Zwiņzk·w Pracodawc·w- DzierŮawc·w i 

WġaŢcicieli Rolnych 

Leszek Dereziŗski 

  

 

 

   

Federacja 

Dodano:  01.10.2012 



  

 

6 wrzeŢnia w siedzibie sp·ġki Kombinat Rolny Kietrz (woj. 

opolskie) odbyġo siŋ posiedzenie zarzņdu Federacji, w 

kt·rym uczestniczyli wiceminister rolnictwa Kazimierz 

Plocke oraz zastŋpca przewodniczņcego sejmowej Komisji 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi Leszek Korzen iowski. Uczestnicy 

spotkania zapoznali siŋ z dziaġalnoŢciņ sp·ġki zwiedzajņc 

poszczeg·lne zakġady, pola oraz obiekty hodowlane i park 

maszynowy. Tematami posiedzenia byġy: stan 

przygotowaŗ konferencji, kt·ra odbyġa siŋ 14 wrzeŢnia oraz 

informacja o pracach zespoġu ds. opracowania kierunk·w 

dziaġaŗ sġuŮņcych wzrostowi pogġowia trzody chlewnej i 

bydġa miŋsnego.  

  

 

 

   

WPROWADZENIE PODATKU DOCHODOWEGO  

W ROLNICTWIE I LEŚNICTWIE 

Dodano:  28.08.2012 

  ANALIZA PUNKTÓW KRYTYCZNYCH Z PUNKTU 

WIDZENIA INTERESÓW EKONOMICZNYCH 

ROLNIKÓW, ZE SZCZEGÓLNYM 

UWZGLĘDNIENIEM GOSPODARSTW 

TOWAROWYCH  

 

Opracowanie: Roman Włodarz 

Śląska Izba Rolnicza  

 

całość artykułu: (kliknij tutaj)  

  

 

 

   

Dożynki Wojewódzkie Gogolin 2012  

http://www.opolskizpr.pl/Podatek%20%20dochodowy%20w%20rolnictwie.doc
http://www.opolskizpr.pl/Podatek%20%20dochodowy%20w%20rolnictwie.doc


Dodano:  27.08.2012 

  

 

DoŮynki Gminne w Gogolinie - program  

10.00 - msza Ţwiŋta w koŢciele w Gogolinie-Karġubcu 

13.30 - wymarsz korowodu doŮynkowego 

14.30 - gala doŮynkowa 

Godz.16.30 prezentacje artystyczne, w tym wystŋp Zespoġu 

"Gerdan" z Ukrainy  

- Gminny Turniej Soġectw na najlepszņ koronŋ Ůniwnņ , wystawŋ 

pġod·w rolnych i w·z korowodowy w ramach DoŮynek 

Wojew·dzkich 

Godz.17.30 ogġoszenie wynik·w gminnego konkursu koron 

Ůniwnych, woz·w korowodowych, wystawy pġod·w oraz 

wrŋczenie dyplom·w i nagr·d 

 

Namiot  

Godz.17.00- 23.00 Prezentacje artystyczne grup oraz zespoġ·w 

gminy Gogolin  

Zesp·ġ MaŮoretki z Gogolina Miejska MġodzieŮowa Orkiestra 

Dŋta z Gogolina amatorskie grupy artystyczne z soġectw gminy 

Gogolin Zesp·ġ Folklorystyczny "Szwarne Dzioġchy" z G·raŮdŮy 

Godz.19.00 biesiada i zabawa ludowa z Zespoġem Aksamit 



 

ESTRADA 

Godz.20.30 Muzyczna Niespodzianka - koncert z okazji 

"PoŮegnania wakacji" 

Z udziaġem: Zwyciŋskiej Grupy Wokalnej Kamila Bednarka z 

programu telewizyjnego TVP 2 "Bitwa na gġosy"  

  

 

 

   

Federacja 

Dodano:  27.06.2012 

  

 

25-26 czerwca w SoŢnicowicach k. Gliwic odbyġo siŋ 

wsp·lne posiedzenie zarzņd·w: Krajowej Rady Izb 

Rolniczych i Federacji Zwiņzk·w Pracodawc·w - 

DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych. Uczestnicy 

posiedzenia zwiedzili Przedsiŋbiorstwo Produkcyjno-

Handlowe BUTOR  - hodowlŋ bydġa mlecznego oraz 

biogazowniŋ poġņczonņ z gorzelniņ. Czġonkowie zarzņd·w 

skupili siŋ na wypracowaniu zasad wsp·ġpracy obu 

organizacji rolniczych zar·wno na szczeblu krajowym, jak 

i na szczeblu regionalnym. Uzgodniono treŢļ dokumentu 

pt. "Zasady wsp·ġpracy zarzņdu Krajowej Rady Izb 

Rolniczych i zarzņdu Federacji Zwiņzk·w Pracodawc·w-

DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych". 

  

 

 

   

Zjazd sprawozdawczo-wyborczy Federacji 

Dodano:  21.06.2012 



  

 

20 czerwca w Warszawie obyġ siŋ zjazd sprawozdawczo-

wyborczy Federacji Zwiņzk·w Pracodawc·w - 

DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych, podczas kt·rego 

wybrano przewodniczņcego Rady Federacji i zastŋpc·w 

przewodniczņcego, prezesa zarzņdu Federacji, 

wiceprezes·w zarzņdu i czġonk·w zarzņdu oraz 

przewodniczņcego Komisji Rewizyjnej i zastŋpc·w 

przewodniczņcego. Przewodniczņcym Rady Federacji 

jednogġoŢnie wybrano Ignacego Urbanowskiego, a jego 

zastŋpcami zostali: Marek Baryġko, Mariusz Olejnik i 

Roman Wiatrowski. JednomyŢlnie wybrano teŮ prezesa 

zarzņdu Federacji - Leszka Dereziŗskiego. Wiceprezesami 

zostali: Stanisġaw Grocholski, Romuald Jankowski, 

Zygmunt Jodko, Waldemar Rolewski, zaŢ czġonkami 

zarzņdu: Zbigniew Cisoŗ, Wojciech Hoġownia, Marian 

Kapġon i Maciej Skibniewski. Przewodniczņcym Komisji 

Rewizyjnej zostaġ Mikoġaj Cheġkowski, a jego zastŋpcami: 

Benedyk šlŋzak i Kazimierz Stoltman. 

  

 

 

   

Konferencja Federacji pt. "Z gruntu zła ustawa - 

państwo zabiera ziemię towarowym dzierżawcom 

rolnym" 

Dodano:  30.05.2012 

  

 

29 maja w Warszawie odbyġa siŋ konferencja Federacji pt. 

"Z gruntu zġa ustawa - paŗstwo zabiera ziemiŋ towarowym 

dzierŮawcom rolnym", zorganizowana przez OnBoard 

Public Relations dla dziennikarzy prasy, radia i telewizji. 

Uczestnikami konferencji byli: przedstawiciele Kancelarii 

Prawnej Domaŗski Zakrzewski Palinka, prof. Katarzyna 

Duczkowska - Maġysz z SGH, poseġ PO Leszek 

Korzeniowski, wiceprzewodniczņcy sejmowej Komisji 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi oraz przedstawiciele Federacji - 



Ignacy Urbanowski, przewodniczņcy Rady Federacji, 

Leszek Dereziŗski, prezes zarzņdu Federacji, Tomasz 

Zdziebkowski, prezes TOP FARMS sp. z o.o. i Czesġaw 

Janicki, prezes sp·ġki BOVINAS oraz przedstawiciele 

zwiņzk·w regionalnych. 

  

 

 

   

Europejskie Dni Rzepaku 

Dodano:  29.05.2012 

  Zakoŗczyġy siŋ - przygotowane przez Krajowe Zrzeszenie 

Producent·w Rzepaku, Urzņd Marszaġkowski 

Wojew·dztwa Opolskiego oraz Opolski OŢrodek 

Doradztwa Rolniczego w Ġosiowie - III Europejskie Dni 

Rzepaku "Euro-Raps 2012".  

W tym roku spotkanie miaġo nieco inny charakter - 

adresowane byġo wyġņcznie do producent·w rzepaku 

(przybyġo ich do Ġosiowa blisko 300-tu), ograniczono liczbŋ 

referat·w (do dw·ch), obok przedstawicieli Niemiec, 

Czech, Francji i Polski, udziaġ wziŋli producenci z Litwy 

(czġonkowie sp·ġdzielni, kt·ra ma 30 tys. hektar·w). 

 

Jak m·wiġ wicemarszaġek Tomasz KostuŢ, Opolszczyzna 

rolnictwem stoi, a jego wizyt·wkņ jest uprawa rzepaku. - 

Dni "Euro -Raps" sġuŮyġy wymianie doŢwiadczeŗ, ale takŮe 

zastanowieniu siŋ, czy sņ projekty, nad kt·rymi 

moglibyŢmy wsp·lnie popracowaļ - m·wiġ wicemarszaġek. 

 

Mariusz Olejnik, szef Krajowego Zrzeszenia Producent·w 

Rzepaku, stwierdzaġ, iŮ w trakcie spotkania wypracowano 

kilka istotnych wniosk·w. Dotyczņ one zbudowania 

przejrzystych i zrozumiaġych dla wszystkich czġonk·w 

Unii Europejskiej instrument·w polityki rolnej. Zebrani 

opowiedzieli siŋ za ograniczeniem lub caġkowitņ 

rezygnacjņ z wyġņczenia z produkcji 7 proc. powierzchni 

gospodarstw. Mariusz Olejnik wyjaŢniaġ, Ůe nie moŮna 

sobie pozwoliļ na wyġņczenie tak duŮego areaġu, w 

sytuacji, gdy Europa staje siŋ importerem ŮywnoŢci. 

Producenci domagali siŋ takŮe promocji oleju rzepakowego 

do cel·w spoŮywczych, jako jedynego tġuszczu o idealnym 

stosunku kwas·w tġuszczowych omega 6 i omega 3. 

 

Podsumowujņc spotkanie Antoni Konopka, czġonek 



Zarzņdu Wojew·dztwa, m·wiġ, iŮ nie jest dzieġem 

przypadku, Ůe Europejskie Dni odbywajņ siŋ na 

OpolszczyŬnie, gdzie stosowane sņ najnowoczeŢniejsze 

technologie i gdzie uprawy prowadzi krajowa i europejska 

elita producent·w rzepaku. Zaprosiġ teŮ uczestnik·w na 

odbywajņcņ siŋ za trzy tygodnie w Kamieniu "Opolagrŋ". 

 

Zagraniczni goŢcie podkreŢlali perfekcyjnņ organizacjŋ 

spotkania oraz walory turystyczne Opolszczyzny.  

MS  

 

ūr·dġo artykuġu 

 

Fotorelacja z "Europejskich Dni Rzepaku" 

 

Zachŋcamy r·wnieŮ do odwiedzenia strony www.oodr.pl,  

skņd moŮna pobraļ broszurŋ konferencyjnņ oraz wnioski z 

debaty. 

  

 

 

   

Europejskie Dni Rzepaku - EuroRaps 2012  

Dodano:  16.05.2012 

http://umwo.opole.pl/serwis/index.php?id=199&idd=5965
http://oodr.pl/galeria.php?dzial=aktualnosci&on=tak&action=EUROPEJSKIE-DNI-RZEPAKU-EURORAPS-2012
http://www.oodr.pl/informacja.php?id=2012-05-29_08:05:46&kategoria=region&dzial=aktualnosci&on=tak&podkategoria=brak.gif


  

 

Serdecznie zapraszamy do wziŋcia udziaġu w Europejskich 

Dniach Rzepaku, kt·re odbŋdņ siŋ w dniach 24-25 maja 2012 r. 

 

Program: 

 

24.05.2012r.- Ġosi·w OODR - Sala Konferencyjna 

 

10.00 - 10.15  

Uroczyste otwarcie i przywitanie goŢci:  

J·zef Sebesta - Marszaġek Wojew·dztwa Opolskiego 

Mariusz Olejnik - Prezes Zarzņdu KZPR 

Henryk Zamojski - Dyrektor OODR Ġosi·w 

 

10.15 -11.45 

Konferencja "Dokņd zmierza Wsp·lna Polityka Rolna?"  

- dr Marek Sawi cki - Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi,  

 

"Kiġa kapusty - narastajņcy problem w uprawie rzepaku"  

- dr hab. Marek Korbas, prof. nadzw. IOR - PIB,  

- dr Jarosġaw Grocholski - PPHiU "Arenda" Sp. z o.o. w 

Charbielinie  

 



11.45 -13.15  

Debata Europejska "Wpġyw zmian Wsp·lnej Polityki Rolnej na 

branŮŋ roŢlin oleistych" 

Moderator: Karol Bujoczek - Redaktor Naczelny Top Agrar 

Polska 

Uczestnicy debaty - przedstawiciele europejskich organizacji 

rolniczych, m.in.: EOA - UE, KZPR - Polska, FOP - Francja, UFOP 

- Niemcy, SPZO - Czechy, NFU - Wielka Brytania  

 

13.30 -14:30  

Prezentacja p·l doŢwiadczalnych OODR  

Oprowadzajņcy uczestnik·w imprezy:  

dr Agnieszka Krawczyk, mgr ElŮbieta Gniewowska, mgr Ġukasz 

Kowalski - OODR Ġosi·w 

 

14.30 - 16:30  

Poczŋstunek 

 

17:00 - 19:00 

Opracowanie wniosk·w z Debaty Europejskiej - przedstawiciele 

kraj·w uczestniczņcych w Debacie 

 

25.05.2012- Opole, Opolski Urzņd Wojew·dzki - Zġota Sala 

 

10.00 - 10.30  

Spotkanie przedstawicieli kraj·w uczestniczņcych w Debacie 

Europejskiej z Zarzņdem Wojew·dztwa Opolskiego i Wojewodņ 

Opolskim podsumowujņce Europejskie Dni Rzepaku EURO 

RAPS 2012 i przedstawienie wniosk·w z Debaty 

 

10.30 - 11.00 

Konferencja prasowa, przedstawienie wniosk·w  

 

 

Organizatorzy:  

Urzņd Marszaġkowski Wojew·dztwa Opolskiego 

Krajowe Zrzeszenie Producent·w Rzepaku 

Opolski OŢrodek Doradztwa Rolniczego  

  

 

 

   

WNIOSEK O KONTROLĘ KONSTYTUCYJNOŚCI PRAWA 

Dodano:  14.05.2012 



  

 

W dniu 6.04.2012 r. w imieniu Federacji Zwiņzk·w 

Pracodawc·w-DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych, 

Kancelaria Prawna Domaŗski Zakrzewski Palinka zġoŮyġa 

do Trybunaġu Konstytucyjnego wniosek o kontrolŋ 

konstytucyjnoŢci prawa. Do wniosku zaġņczony zostaġ 

Raport Kancelarii dotyczņcy kwestionowanej ustaw oraz 

skutk·w jej wejŢcia w Ůycie. Prezes Zarzņdu Federacji /-/ 

Leszek Dereziŗski  

 

Leszek Dereziŗski 

Federacja Zwiņzk·w Pracodawc·w, DzierŮawc·w i 

WġaŢcicieli Rolnych 

 

WNIOSEK O KONTROLĘ KONSTYTUCYJNOŚCI 

PRAWA  

Warszawa, dnia 5 kwietnia 2012 r. 

 

TRYBUNAĠ KONSTYTUCYJNY  

Al. J. Ch. Szucha 12a 

00-918 Warszawa 

 

Wnioskodawca: 

Federacja Zwiņzk·w Pracodawc·w - DzierŮawc·w i 

WġaŢcicieli Rolnych 

ul. HoŮa 66/68, lok. 406 

00 - 682 Warszawa 

 

reprezentowany przez:  

Michaġa Kuleszŋ, radcŋ prawnego, 

Marcina Matczaka, radcŋ prawnego, 

Tomasza Zalasinskiego, radcŋ prawnego, 

Kancelaria Domaŗski Zakrzewski Palinka sp.k. 

Rondo ONZ 1 

00-124 Warszawa 

 

WNIOSEK O KONTROLŊ KONSTYTUCYJNOšCI 

PRAWA  

 

W imieniu Federacji Zwiņzk·w Pracodawc·w - 

DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych (opġacone 

peġnomocnictwo stanowi zaġņcznik 1), dziaġajņc na 

podstawie przepisu art. 191 ust. 1 pkt 4 i ust. 2 Konstytucji 

RP, wnosimy o stwierdzenie:  

- naruszenia przez art. 4 ustawy z dnia 16 wrzeŢnia 2011 r. 

o zmianie ustawy o gospodarowaniu nieruchomoŢciami 

rolnymi Skarbu Paŗstwa oraz o zmianie niekt·rych innych 

ustaw (Dz. U. Nr 233, poz. 1382) przepis·w art. 2, art. 20, 



aft 22, art. 31 ust. 3, art. 32 oraz art. 64 ust. 1 i 2 Konstytucji 

RP,  

- naruszenia przez art. 5 ustawy z dnia 16 wrzeŢnia 2011 r. 

o zmianie ustawy o gospodarowaniu nieruchomoŢciami 

rolnymi Skarbu Paŗstwa oraz o zmianie niekt·rych innych 

ustaw (Dz. U. Nr 233, poz. 1382) przepis·w art. 2, art. 20, 

art. 22, art. 31 ust. 3, art. 32 oraz art. 64 ust. 1 i 2 Konstytucji 

RP;  

- naruszenia przez art. 12 ustawy z dnia 16 wrzeŢnia 2011 r, 

o zmianie ustawy o gospodarowaniu nieruchomoŢciami 

rolnymi Skarbu Paŗstwa oraz o zmianie niekt·rych innych 

ustaw (Dz. U. Nr 233, poz, 1382) przepisu art. 2 Konstytucji 

RP.  

 

RAPORT REGULACYJNY DLA FEDERACJI ZWIŅZKĎW 

PRACODAWCĎW - DZIERŭAWCĎW I WĠAšCICIELI 

ROLNYCH W PRZEDMIOCIE OCENY PRAWNEJ 

NOWELIZACJI USTAWY O GOSPODARCE 

NIERUCHOMOšCIAMI SKARBU PAŖSTWA Z DNIA 16 

WRZEšNIA 2011 R.  

 

Tezy Raportu 

Analizy zawarte w niniejszym Raporcie regula cyjnym 

prowadzņ do nastŋpujņcych wniosk·w: 

- Nowelizacja rodzi istotne wņtpliwoŢci z punktu widzenia 

zgodnoŢci z Konstytucjņ RP. Istnieje bowiem wysokie 

ryzyko, Ůe:  

- Przepis art. 4 i art. 5 Nowelizacji naruszajņ koncepcjŋ 

paŗstwa prawnego (art. 2 Konstytucji RP) i wynikajņce z 

niej zasady zaufania obywateli do paŗstwa i tworzonego 

przez nie prawa, ochrony interes·w w toku i praw 

nabytych, sprawiedliwoŢci spoġecznej, a takŮe zasady 

prawidġowej legislacji (nakaz stosowania naleŮytych 

przepis·w przejŢciowych oraz odpowiedniej vacatio legis),  

- Przepis art. 4 i 5 Nowelizacji prowadzi do nadmiernej 

ingerencji w swobodŋ dziaġalnoŢci gospodarczej i narusza 

zasadŋ spoġecznej gospodarki rynkowej, co rodzi 

wņtpliwoŢci dotyczņce jego zgodnoŢci z art. 20 i 22 

Konstyt ucji RP,  

- Nowelizacja prowadzi do nadmiernej ingerencji w 

konstytucyjnie chronione prawa i wolnoŢci dzierŮawc·w, 

co rodzi wņtpliwoŢci dotyczņce jej zgodnoŢci z zasadņ 

proporcjonalnoŢci (art. 31 ust. 3 Konstytucji RP);  

- Przepisy Nowelizacji rodzņ wņtpliwoŢci z punktu 

widzenia zgodnoŢci z zasadņ r·wnoŢci wobec prawa i 

zakazem dyskryminacji (art. 32 ust. 1 i 2 Konstytucji RP);  

- Przepisy Nowelizacji prowadzņ do naruszenia praw 

podmiotowych gwarantowanych art. 64 Konstytucji RP 

(prawo do r·wnej ochrony wġasnoŢci i innych praw 

majņtkowych).  

Nowelizacja rodzi istotne wņtpliwoŢci z punktu widzenia 



jej zgodnoŢci z prawem Unii Europejskiej, gdyŮ:  

- Trwajņcy wciņŮ okres przejŢciowy na liberalizacjŋ dostŋpu 

do nabywania nieruchomoŢci rolnych w Polsce przez 

obywateli innych Paŗstw Czġonkowskich Unii Europejskiej 

nie obejmuje dzierŮawy nieruchomoŢci rolnych, kt·ra w 

peġni podlega reguġom rynku wewnŋtrznego Unii 

Europejskiej;  

- Europejski Trybunaġ SprawiedliwoŢci wielokrotnie 

stwierdzaġ, Ůe ograniczenia nabywania, uŮytkowania i 

zbywania nieruchomoŢci rolnych mogņ stanowiļ 

ograniczenia swobody przepġywu kapitaġu oraz swobody 

przedsiŋbiorczoŢci;  

- Nowelizacja efektywnie zmuszajņc dzierŮawc·w 

nieruchomoŢci rolnych do wyraŮenia zgody na 

zmniejszenie powierzchni dzierŮawy o 30% stanowi Ţrodek 

krajowy wprowadzajņcy ograniczenia przepġywu kapitaġu 

w taki spos·b, Ůe zniechŋca inwestor·w z innych paŗstw 

czġonkowskich do inwestowania w sp·ġki handlowe 

prowadzņce produkcjŋ rolnņ na terenie Polski;  

- Nowelizacja narusza r·wnieŮ swobodŋ 

przedsiŋbiorczoŢci negatywnie wpġywajņc na dziaġalnoŢļ 

gospodarczņ polegajņcņ na produkcji rolnej przy 

wykorzystaniu nieruchomoŢci rolnych dzierŮawionych z 

zasob·w paŗstwowych;  

- W naszej opinii zidentyfikowane ograniczenia swob·d 

przepġywu kapitaġu oraz przedsiŋbiorczoŢci, nie speġniajņ 

wymog·w okreŢlonych w orzecznictwie Europejskiego 

Trybunaġu SprawiedliwoŢci, dlatego teŮ stanowiņ 

naruszenie Traktatu.  

- Analiza skutk·w ekonomiczno - spoġecznych wejŢcia w 

Ůycie Nowelizacji prowadzi do wniosku, Ůe OSR doġņczony 

do Nowelizacji nie przewidywaġ w spos·b prawidġowy 

wszystkich skutk·w interwencji regulacyjnej, w 

szczeg·lnoŢci: Ocena Skutk·w Regulacji do Nowelizacji w 

zakresie identyfikacji problemu spoġeczno-gospodarczego 

wymuszajņcego podjŋcie interwencji regulacyjnej, nie 

zostaġa sporzņdzona prawidġowo; 

- katalog cel·w Nowelizacji - jako drugi element Oceny 

Skutk·w Regulacji - jest bardzo og·lnikowy. W zasadzie 

ogranicza siŋ do stwierdzenia, Ůe celem zmian jest jak 

najszybsze rozdysponowanie grunt·w Zasobu WġasnoŢci 

Rolnej Skarbu Paŗstwa. Nie wskazano jednak, jakie skutki 

w zakresie np. rynku pracy, konkurencyjnoŢci gospodarki i 

przedsiŋbiorczoŢci uda siŋ dziŋki temu uzyskaļ;  

- Ocena Skutk·w Regulacji Nowelizacji w zakresie oceny 

wpġywu na finanse publiczne jest niekompletna oraz 

jednostronna, opisuje bowiem tylko korzyŢci wejŢcia w 

Ůycie nowej regulacji. Tymczasem wejŢcie w Ůycie 

Nowelizacji oznaczaļ bŋdzie koniecznoŢļ poniesienia 

sporych wydatk·w ze Ţrodk·w publicznych. Zmniejszņ siŋ 

takŮe wpġywy z podatk·w ze wzglŋdu na to, Ůe skutkiem 



Nowelizacji bŋdzie ograniczenie dziaġalnoŢci rolnej, w 

szczeg·lnoŢci proces·w inwestycyjnych. Zwiŋkszņ siŋ 

ponadto wypġaty z budŮetu paŗstwa na zaspokojenie 

roszczeŗ byġych wġaŢcicieli grunt·w; 

- Ocena Skutk·w Regulacji do Nowelizacji - w zakresie 

oszacowania wpġywu na zatrudnienie i rynek pracy - budzi 

bardzo powaŮne zastrzeŮenia. Bynajmniej nie bŋdzie tak, 

jak chce Projektodawca, Ůe Nowelizacja nie bŋdzie miaġa 

Ůadnego wpġywu na rynek pracy. Przeciwnie, Nowelizacja 

moŮe doprowadziļ do wzrostu bezrobocia;  

- Ocena Skutk·w Regulacji doġņczona do Projektu ustawy - 

w zakresie oszacowania wpġywu do konkurencyjnoŢļ 

gospodarki - bardzo pobieŮnie ocenia skutki wejŢcia w 

Ůycie nowej regulacji. W og·le nie zwraca uwagi na 

zmniejszenie konkurencyjnoŢci gospodarstw 

wielkoobszarowych oraz na ograniczenie inwestycji w 

rolnictwie;  

- Jednņ z podstawowych wad OSR do Projektu Nowelizacji 

jest to, Ůe przedstawiono w niej oszacowanie wpġywu tylko 

jednej opcji interwencji regulacyjnej. Tymczasem 

Projektodawca powinien byġ przeprowadziļ takŮe Ocenŋ 

Skutk·w Regulacji innych opcji rozwiņzania problemu i 

dopiero na tej podstawie dokonaļ wyboru opcji generujņcej 

najwiŋcej korzyŢci przy jak najmniejszych kosztach. W 

szczeg·lnoŢci powinien byġ rozwaŮyļ moŮliwoŢļ 

zastosowania zachŋt do nabywania przez dzierŮawc·w 

posiadanych przez nich nieruchomoŢci na wġasnoŢļ.  

  

 

 

   

Walne Zebranie Członków Związku 

Księży Las, 8 maja 2012r. 

Dodano:  14.05.2012 

  W dniu 8 maja 2012r. odbyġo siŋ sprawozdawczo-wyborcze 

Walne Zebranie Czġonk·w Zwiņzku. Na zebraniu 

podsumowano 2011r. oraz wybrano wġadze Zwiņzku na 

kolejnņ kadencjŋ.  

 

Zarzņd: 

Prezes - Mariusz Olejnik  

Wiceprezes - Zdzisġaw Kownacki 

Czġonkowie - Antoni Pġ·cieniczak, Andrzej Widawski, 

Aleksander Materla  



 

Komisja Rewizyjna:  

Przewodniczņcy - Henryk Bialik  

Czġonkowie: Jan Biaġas, Bronisġaw Haġadus 

 

Do obejrzenia relacja w programie "AGROKURIER" 

  

 

 

   

Wyjazd studyjny 

Dodano:  09.05.2012 

  W dniach 25-27 kwietnia 2012r. Urzņd Marszaġkowski 

Wojew·dztwa Opolskiego oraz Opolski Zwiņzek 

Rewizyjny Rolniczych Sp·ġdzielni Produkcyjnych w Opolu 

zorganizowali wyjazd studyjny w ramach Programu 

"Konsolidacji gospodarczej towarowych producent·w 

rolnych wojew·dztwa opolskiego" do sp·ġdzielczych grup 

producent·w rolnych woj. podkarpackiego  

 

Do obejrzenia relacja z wyjazdu : program "AGROKURIER"  

  

 

 

   

Klub Suterena 

Spotkanie w ramach Kopalni Dźwieku z Iwona Pavlovic 

Dodano:  09.05.2012 

http://www.tvp.pl/opole/wies/agrokurier/wideo/13-maja-2012-r/7355626
http://www.tvp.pl/opole/wies/agrokurier/wideo/6-maja-2012-r/7282652


  

 

Serdecznie zapraszamy na inauguracyjne spotkanie w 
ramach Kopalni DŬwieku z Iwona Pavlovic.  
 
Spotkanie odbedzie siŋ w sobotę 12 maja o godz. 18.00 w 
Studenckim Centrum Kultury Uniwersytetu Opolskiego , 
przy ul. Katowickiej 95 w Opolu. Wstŋp wolny. Serdecznie 
zapraszamy 
 
Spotkanie poprowadzi: Bartosz Walat  
Organizator: Klub Suterena Stowarzyszenie Inicjatyw 
Spoġecznych 
Partner: Urzņd Miasta, Uniwersytet Opolski, Studenckie 
Centrum Kultury, Restauracja Radiowa, Zwiņzek 
Pracodawc·w - DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych, 
Brandglow  
Patronat medialny: Radio Sygnaġy, Radio Opole, TVP 
Opole 
 
Kontakt:  
Joanna Widawska - inicjatorka i koordynatorka projektu  
tel. 501 250 494 
e-mail: kopalniadzwieku250@gmail.com  
 
Szczeg·ġy na stronie: www.suterena.org  

  

 

 

http://suterena.org/taniec-z-gwiazda-czyli-%e2%80%9eczarna-mamba%e2%80%9d/


   

Klub Suterena 

Dodano:  09.05.2012 

  Zachŋcamy do odwiedzenia strony:  

<="" b="" border="0" height="150" width="150">  

  

 

 

   

http://suterena.org/
http://suterena.org/
http://suterena.org/


Spotkanie dotyczące zmiany systemu badań PDOiR  

rzepaku ozimego 

Słupia Wielka, 19 kwietnia 2012r. 

Dodano:  07.05.2012 

  W dniu 19 kwietnia 2012 roku w siedzibie Centralnego 

OŢrodka Badania Odmian RoŢlin Uprawnych w Sġupi 

Wielkiej odbyġo siŋ spotkanie poŢwiŋcone zmianie systemu 

prowadzenia badaŗ PDOiR rzepaku ozimego. 

 

W spotkaniu uczestniczyli: czġonkowie Komisji ds. 

Rejestracji Odmian RoŢlin Oleistych - prof. dr hab. Marek 

Mr·wczyŗski (przewodniczņcy) i prof. dr hab. Iwona 

Bartkowiak -Broda (zastŋpca przewodniczņcego), 

przedstawiciele Polskiego Stowarzyszenia Producent·w 

Oleju  dr inŮ. Roman Rybacki (prezes) i dr. inŮ. Lech 

Kempczyŗski (dyrektor generalny), przedstawicele 

Krajowego Zrzeszenia Producent·w Rzepaku  mgr inŮ. 

Mariusz Olejnik (prezes), Juliusz Mġodecki (Wiceprezes) i 

Roman Biaġachowski (Wiceprezes) oraz siedemnastu 

przedstawicieli firm hodowlanych i hodowlano -

nasiennych zajmujņcych siŋ rzepakiem ozimym, a takŮe 

dyrekcja i pracownicy merytoryczni Centrali COBORU.  

 

Na spotkaniu uzgodniono gġ·wne zaġoŮenia nowego 

systemu badaŗ porejestrowych (PDOiR), kt·ry bŋdzie 

obowiņzywaġ od sezonu 2012/2013. Jego ostateczna wersja 

zostanie opracowana w najbliŮszym czasie i przekazana 

zainteresowanym stronom.  

 

Ponadto om·wiono stan doŢwiadczeŗ odmianowych 

rzepakiem ozimym, w tym straty spowodowane przez 

zimŋ, z prowadzonych w bieŮņcym sezonie wegetacyjnym 

oraz inne sprawy dotyczņce systemu badaŗ odmianowych 

rzepaku, m.in. badanie odmian tolerancyjnych na kiġŋ 

kapuŢcianņ, odmian typu clearfield  oraz odmian 

p·ġkarġowych.  

 

ūr·dġo artykuġu 

  

 

 

   

http://www.coboru.pl/Polska/Wydarzenia/2012/20120419.aspx


Konsolidacja gospodarcza towarowych producentów 

rolnych województwa opolskiego 

Dodano:  25.04.2012 

  W dniu 27 stycznia 2010 r. w siedzibie OŢrodka Doradztwa 

Rolniczego w Ġosiowie zostaġo podpisane porozumienie 

pomiŋdzy: Wojew·dztwem Opolskim, Zwiņzkiem 

Pracodawc·w-DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych w 

Opolu, Opolskim Zwiņzkiem Rewizyjnym Rolniczych 

Sp·ġdzielni Produkcyjnych w Opolu oraz Izbņ Rolniczņ w 

Opolu w sprawie realizacji Programu pn. "Konsolidacja 

gospodarcza towarowych producent·w rolnych 

wojew·dztwa opolskiego".  

 

Ideņ tego programu jest m.in. popularyzacja tworzenia 

grup producent·w rolnych, nawiņzywanie wsp·ġpracy 

pomiŋdzy grupami, analiza rynku poszczeg·lnych branŮ, a 

w przyszġoŢci utworzenie podmiotu gospodarczego grup 

producent·w.  

 

W ramach podpisanego porozumienia wymienione 

instytucje realizujņ Program poprzez wsp·lne 

organizowanie szkoleŗ, konferencji, warsztat·w i 

wyjazd·w studyjnych. Taka forma wymiany doŢwiadczeŗ 

pozwoli na szerokie rozpropagowanie idei wsp·lnego 

dziaġania w grupie, pomoc nowo powstajņcym grupom 

producent·w rolnych oraz wzmocnienie pozycji na rynku 

istniejņcych podmiot·w gospodarczych dziaġajņcych w 

sektorze rolnym, poprzez ich konsolidacjŋ. 

 

Dziaġania te wsp·ġfinansowane sņ ze Ţrodk·w 

Regionalnego Sekretariatu Krajowej Sieci Obszar·w 

Wiejskich Wojew·dztwa Opolskiego. 

 

Grupy grup  

 

W 2011r. w ramach programu "Konsolidacja gospodarcza 

towarowych producent·w rolnych wojew·dztwa 

opolskiego" z inicjatywy Zwiņzku Pracodawc·w-

DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych w Opolu oraz 

Opolskiego Zwiņzku Rewizyjnego Rolniczych Sp·ġdzielni 

Produkcyjnych podjŋta zostaġa pr·ba utworzenia nowego 

podmiotu gospodarczego, w skġad kt·rego wchodziġyby 

grupy producent·w rolnych oraz towarowi producenci 

rzepaku z wojew·dztwa opolskiego. Utworzony zostaġ 

Zesp·ġ Roboczy Grup Producent·w Rzepaku, kt·rego 

zadaniem byġo wypracowanie cel·w oraz formy prawnej 

nowego podmiotu gospodarczego. W dniu 5 maja 2011 r. w 

siedzibie UMWO odbyġo siŋ spotkanie zorganizowane dla 



przedstawicieli grup producent·w rzepaku i towarowych 

producent·w rzepaku. Podczas spotkania 18 grup wyraziġo 

chŋļ zorganizowania siŋ w celu wsp·lnej sprzedaŮy 

rzepaku.  

W zwiņzku z tym, Departament Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

UMWO wsp·lnie ze Zwiņzkiem Pracodawc·w-

DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych w Opolu oraz 

Opolskim Zwiņzkiem Rewizyjnym Sp·ġdzielni 

Produkcyjnych w Opolu zorganizowaġ w II p·ġroczu 2011r. 

roku 3 spotkania poġņczone z warsztatami, kt·rych celem 

byġo powoġanie nowego podmiotu gospodarczego - tzw. 

grupy grup. W trakcie tych spotkaŗ okreŢlone zostaġy 

priorytety dziaġalnoŢci nowegoj organizacji podmiotu, jego 

status prawny w formie sp·ġdzielni, wstŋpne zaġoŮenia i 

zapisy statutu oraz dokumenty niezbŋdne do rejestracji 

takiego podmiotu.  

 

Efektem tych przygotowaŗ byġo zorganizowanie w dniu 25 

stycznia br. spotkania zaġoŮycielskiego nowej Spółdzielni 

Grup Producentów Rzepaku Polski Rzepak. Jest to druga 

taka inicjatywa w kraju (pierwsza sp·ġdzielnia grup - 

producent·w trzody chlewnej powstaġa w woj. 

wielkopolskim). Ostatecznie sp·ġdzielniŋ zaġoŮyġo 9 grup 

producent·w rzepaku, w tym 7 z woj. opolskiego, po jednej 

z woj. dolnoŢlņskiego i z woj. Ţlņskiego. Sp·ġdzielnia 

zrzesza przedstawicieli dzierŮawc·w, sp·ġdzielc·w i 

rolnik·w indywidualnych. Grupa zostaġa wpisana do 

Rejestru Przedsiŋbiorc·w KRS i obecnie stara siŋ w 

Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi o uzyskanie 

statusu zwiņzku grup w oparciu o przepisy ustawy z dnia 

15 wrzeŢnia 2000 r. o grupach producent·w rolnych i ich 

zwiņzkach oraz o zmianie innych ustaw. Warto podkreŢliļ, 

Ůe jeŮeli sp·ġdzielnia uzyskaġaby taki status, byġby to 

pierwszy zwiņzek grup w kraju. 

 

ūr·dġo artykuġu 

  

 

 

   

Federacja 

Dodano:  24.04.2012 

http://opolskie.ksow.pl/grupy-producentow-rolnych/program-pn-konsolidacja.html


  

 

W dniu 17 kwietnia 2012 r. w Warszawie w biurze Federacji 

odbyġo siŋ spotkanie Zarzņdu Federacji Zwiņzk·w 

Pracodawc·w-DzierŮawc·w i WġaŢcicieli rolnych z Panem 

Leszkiem šwiŋtochowskim Prezesem Agencji 

NieruchomoŢci Rolnych. 

Zasadniczym tematem byġa dyskusja nad gġ·wnymi 

zadaniami Agencji NieruchomoŢci Rolnych we wdraŮaniu 

do praktyki ustawy "O zmianie ustawy o gospo darowaniu 

nieruchomoŢciami rolnymi Skarbu Paŗstwa oraz o zmianie 

niekt·rych innych ustaw" z dnia 16 wrzeŢnia 2011 r. ze 

szczeg·lnym uwzglŋdnieniem problem·w: 

- zbŋdnych budynk·w i budowli, kt·re przy ograniczonej 

powierzchni ziemi dzierŮawionej nie mogņ obciņŮaļ 

dzierŮawc·w;  

- wyġņczania z gospodarstw 30% uŮytk·w rolnych, kt·re 

spowodujņ, Ůe czŋŢļ dzierŮawc·w zmuszona zostanie do 

zredukowania zatrudnienia i zwolnienia pracownik·w; 

- zaciņgniŋtych przez dzierŮawcŋ przed wejŢciem w Ůycie 

ustawy kredyt·w sġuŮņcych modernizacji i rozwojowi 

gospodarstw rolnych, kt·re powinny byļ traktowane przez 

ANR tak jak przepisy wynikajņce z rolniczych program·w 

unijnych.  

 

W spotkaniu uczestniczyli: Pan Tomasz Ciodyk Dyrektor 

Gospodarowania Zasobem w ANR oraz Pani Anna Zajņc-

Plezia Zastŋpca Dyrektora GZ ANR. 

 

Druga czŋŢļ spotkania dotyczyġa spraw organizacyjnych 

m.in. informacji o zġoŮeniu wniosku do Trybunaġu 

Konstytucyjnego oraz om·wienia spraw zwiņzanych ze 

Zjazdem Federacji. Spotkaniu przewodniczyġ Pan Leszek 

Dereziŗski Prezes Zarzņdu Federacji. 

  

 

 

   

Federacja 

Dodano:  18.04.2012 



  

 

W dniu 6.04.2012 r. w imieniu Federacji Zwiņzk·w 

Pracodawc·w-DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych, 

Kancelaria Prawna Domaŗski Zakrzewski Palinka zġoŮyġa 

do Trybunaġu Konstytucyjnego wniosek o kontrolŋ 

konstytucyjnoŢci prawa. Do wniosku zaġņczony zostaġ 

Raport Kancelarii dotyczņcy kwestionowanej ustaw oraz 

skutk·w jej wejŢcia w Ůycie.  

 

Prezes Zarzņdu Federacji  

Leszek Dereziŗski 

Federacja Zwiņzk·w Pracodawc·w, DzierŮawc·wi 

WġaŢcicieli Rolnych 

  

 

 

   

Krajowa Sieć Obszarów Wiejskich 

Dodano:  11.04.2012 

  

 

Zachŋcamy do odwiedzania strony internetowej 
www.ksow.pl , gdzie moŮna uzyskaļ wiele informacji o 
Krajowej Sieci Obszar·w Wiejskiech, kt·ra rozpoczŋġa 
funkcjonowanie w Polsce w 2008r. KSOW jest platformņ 
wsp·ġpracy i wymiany doŢwiadczeŗ w dziedzinie rozwoju 
obszar·w wiejskich pomiŋdzy wszystkimi organizacjami 
dziaġajņcymi na tych obszarach oraz na rzecz ich rozwoju. 
Strona zawiera m.in. infomracje o realizowanych w 
kaŮdym regionie projektach, zapowiedzi planowanych 
wydarzeŗ, komunikaty o moŮliwoŢci podjŋcia wsp·ġpracy 
z innymi partnerami z Polski i zagranicy, zbi·r akt·w 
prawnych, publikacji, analiz, opisy projekt·w 
stanowiņcych dobre praktyki czy bazŋ partner·w KSOW. 
 
www.ksow.pl  

  

http://ksow.pl/


 

   

ŻYCZENIA ŚWIĄTECZNE 

Dodano:  05.04.2012 

  

 

Pogodnych i peġnych radosnej nadziei šwiņt 
Zmartwychwstania Paŗskiego oraz miġych 
Ţwiņtecznych spotkaŗ w gronie rodziny i przyjaci·ġ  
skġada 
Zwiņzek Pracodawc·w-DzierŮawc·w i WġaŢcicieli 
Rolnych 

  

 

 

   

Posiedzenie Zarządu Federacji 

Dodano:  02.04.2012 

  

 

20 marca w Warszawie odbyġo siŋ spotkanie prezesa 

Agencji NieruchomoŢci Rolnych Leszka šwiŋtochowskiego 

z czġonkami zarzņdu, prezydium Rady Federacji i 



prezesami zwiņzk·w dzierŮawc·w. Om·wiono aktualny 

stan prac nad wdraŮaniem ustawy o zmianie ustawy o 

gospodarowaniu nieruchomoŢciami rolnymi Skarbu 

Paŗstwa oraz o zmianie niekt·rych innych ustaw, 

wysġuchano teŮ informacji prezesa zarzņdu Federacji 

Leszka Dereziŗskiego w sprawie uwag do projektu 

wniosku do TK o kontrolŋ konstytucyjnoŢci ustawy z 16 

wrzeŢnia 2011 r. 

  

 

 

   

Spotkanie Zarządu ZWiązku 

Dodano:  29.03.2012 

  W dniu 27 marca odbyġo siŋ spotkanie Zarzņdu Zwiņzku. 

 

W programie:  

1. Sprawy bieŮņce Zwiņzku. 

2. Rozliczenie koszt·w zwiņzanych z organizacjņ zebrania 

poġņczonego z balem. 

3. Om·wienie wyniku finansowego Zwiņzku za 2011r. 

4. Ustalenie terminu i miejsca Walnego Zebrania Czġonk·w 

Zwiņzku. 

5. Informacja Federacji o aktualnych problemach 

zwiņzanych z funkcjonowaniem dzierŮawc·w rolnych. 

6. Wolne wnioski  

  

 

 

   

Zebranie Członków Związku 

Opole, 13 marca 2012r. 

Dodano:  22.03.2012 



  

 

W dniu 13 marca 2012r. odbyġo siŋ zebranie Czġonk·w Zwiņzku. 

 

Program: 

 

CZŊšĻ OTWARTA 

 

Oferta handlowa firmy AGROCENTRUM Sp. z o.o. - Aleksander 

Materla, Prezes Zarzņdu 

 

Informacja o dziaġaniach Agencji NieruchomoŢci Rolnych w 

Opolu dot. realizacji ustawy "O zmianie ustawy o 

gospodarowaniu nieruchomoŢciami rolnymi Skarbu Paŗstwa 

oraz o zmianie innych ustaw" - Artur Pustelnik,  

z-ca dyr. ANR OT Opole, Adam Krupa, z -ca dyr. ANR OT Opole 

 

Oferta handlowa firmy Evergreen House SA - Ludwik Heinsch  

 

 

CZŊšĻ WEWNŊTRZNA 

 

Informacja o dziaġaniach Federacji zwiņzanych z wejŢciem w 

Ůycie ustawy o gospodarowaniu nieruchomoŢciami rolnymi 

Skarbu Paŗstwa- Mariusz Olejnik  

 

Prawne metody obrony przed wyġņczeniem 30% powierzchni 

dzierŮaw - Jacek Moniuk, Radca Prawny 

 

Dyskusja 

  

 

 

   



Konferencja WPR 

Opole, 23 lutego 2012r. 

Dodano:  02.03.2012 

  W dniu 23.02.2012 r. w Auli Politechniki Opolskiej w 

Ġņczniku odbyġa siŋ konferencja nt. "Obecne i przyszġe cele 

Wsp·lnej Polityki Rolnej 2014-2020 w aspekcie szans, 

korzyŢci i ewaluowanych zagroŮeŗ dla opolskiego 

rolnictwa" zorganizowana przez Urzņd Marszaġkowski 

Wojew·dztwa Opolskiego wraz z Izbņ Rolniczņ w Opolu. 

Na konferencji wykġady wygġosili: Sekretarz Stanu w 

Ministerstwie Rolnictwa - Andrzej Butra, prof. dr hab. 

Marek Tukiendorf, Prezes šlņskiej Izby Rolniczej- Roman 

Wġodarz, Czġonek Zarzņdu Wojew·dztwa Opolskiego- 

Antoni Konopka, a takŮe przedstawiciele opolskiego 

oddziaġu ARR i ARiMR. W konferencji wziŋġo udziaġ ponad 

100 os·b. Uczestnikami konferencji byli rolnicy 

reprezentujņcy r·Ůne kierunki produkcji rolniczej i 

prowadzņcy gospodarstwa o r·Ůnych areaġach, 

przedstawiciele administracji rzņdowej, samorzņdowej, 

agencji rolniczych, uczelni i instytucji okoġo rolniczych. 

Tematyka podejmowana podczas wystņpieŗ prelegent·w i 

dyskusji obejmowaġa perspektywy i zagroŮenia oraz naukŋ 

i praktykŋ w Ţwietle realizacji Wsp·lnej Polityki Rolnej 

2014 - 2020.  

 

W spotkaniu uczestniczyġ Mariusz Olejnik.  

 

ūr·dġo artykuġu 

  

 

 

   

Posiedzenie Zarządu Federacji 

Dodano:  21.02.2012 

  

 

W dniu 20 lutego w Goli, w siedzibie sp·ġki Top Farms 

odbyġo siŋ posiedzenie Rady Federacji. Om·wiono zġoŮenie 

do Trybunaġu Konstytucyjnego wniosku dotyczņcego 

http://opolskie.ksow.pl/news/entry/2781-konferencja-wpr.html


niezgodnoŢci z Konstytucjņ RP niekt·rych zapis·w ustawy 

z 16 wrzeŢnia 2011 r. W oparciu o zebrane ankiety od 

dzierŮawc·w moŮna byġo dokonaļ oceny organizacyjnych 

i ekonomicznych skutk·w zmian w ustawie o 

gospodarowaniu nieruchomoŢciami rolnymi Skarbu 

Paŗstwa. Rada podjŋġa uchwaġŋ nr 3/2012 o wystņpieniu 

Federacji Zwiņzk·w Pracodawc·w - DzierŮawc·w i 

WġaŢcicieli Rolnych do TK z wnioskiem konstytucyjnym w 

trybie art. 191 ust. 1 pkt 4 i ust. 2 w zwiņzku z art. 188 pkt 1 

Konstytucji RP. JednoczeŢnie udzielono peġnomocnictwa 

prof. Michaġowi Kuleszy, dr hab. Marcinowi Matczakowi i 

dr Tomaszowi Zalasiŗskiemu, radcom prawnym z 

kancelarii Domaŗski Zakrzewski Palinka, do 

reprezentowania Federacji w postŋpowaniu przed TK. 

Przyjŋto teŮ sprawozdanie finansowe Federacji (bilans i 

rachunek wynik·w) za 2011 r., sprawozdanie zarzņdu i 

Komisji Rewizyjnej za 2011 r., udzielono zarzņdowi 

Federacji absolutorium za 2011 r. i przyjŋto preliminarz 

funkcjonowania biura Federacji na 2012 r. Podjŋto takŮe 

uchwaġŋ o zwoġaniu zjazdu Federacji na przeġomie maja i 

czerwca 2012 r. W drugiej czŋŢci spotkania czġonkowie 

Rady Federacji spotkali siŋ z przedstawicielami ANR. 

  

 

 

   

Polagra-Premiery. 

Dodano:  21.02.2012 

  W dniach 16-19 lutego w Poznaniu odbyġy siŋ targi Polagra-

Premiery. Na 3 ha 300 firm, w tym 40 wystawc·w z 

zagranicy pokazaġo 200 Ţwiatowych nowoŢci z branŮy 

rolniczej (nowoczesne traktory, kombajny, siewniki, 

opryskiwacze itp.). Targi odbywaġy siŋ pod honorowym 

patronatem ministra rolnictwa, patronat branŮowy objŋġa 

m.in. Federacja Zwiņzk·w Pracodawc·w - DzierŮawc·w i 

WġaŢcicieli Rolnych, zaŢ patronat medialny APRA, 

wydawca "Rolnika DzierŮawcy". W targach uczestniczyli 

m.in. minister rolnictwa Marek Sawicki,  Leszek 

šwiŋtochowski, prezes ANR, przedstawiciele zwiņzk·w 

zrzeszonych w Federacji, w tym Mariusz Olejnik z 

prezesem zarzņdu Leszkiem Dereziŗskim.  

  



 

   

Spółdzielnia Grup Producentów Rzepaku 

POLSKI RZEPAK 

Dodano:  20.02.2012 

  Powstaġa pierwsza w Polsce inicjatywa zrzeszajņca 

rolnik·w uprawiajņcych rzepak - Sp·ġdzielnia Grup 

Producent·w Rzepaku "POLSKI RZEPAK". 

 

Na zebraniu zaġoŮycielskim zostaġy wybrane wġadze 

sp·ġdzielni. Prezesem zarzņdu zostaġ Mariusz Olejnik 

(Kluczborska Sp·ġdzielnia Producent·w Rzepaku), 

wiceprezesem - Henryk Tch·rzewski (Sp·ġdzielnia 

Producent·w Nasion RoŢlin Oleistych "EKO-OLEJ"), a 

czġonkiem zarzņdu: Zbigniew Klimowicz (Grupa 

Producent·w Zb·Ů i Rzepaku KLIMOWICZ BIS). 

 

Skņd pomysġ zaġoŮenia takiej grupy? - W 2010 r. - trzy 

opolskie organizacje rolnicze: Zwiņzek Pracodawc·w-

DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych, Zwiņzek Rewizyjny 

Rolniczych Sp·ġdzielni Produkcyjnych i Izba Rolnicza 

podpisaġy z Urzŋdem Marszaġkowskim Wojew·dztwa 

Opolskiego porozumienie dotyczņce Konsolidacji 

Gospodarczej Towarowych Producent·w Rolnych. Polega 

ono na tym, Ůe w ramach Krajowej Sieci Obszar·w 

Wiejskich uzyskaliŢmy wsparcie finansowe w kwocie ok. 

100 tys. zġ rocznie przez kilka lat, na dziaġalnoŢļ zwiņzanņ 

z organizowaniem siŋ rolnik·w w grupy producent·w. W 

ramach tej inicjatywy moŮemy fundusze przeznaczyļ na 

szkolenia i pomoc w zakġadaniu grup, uczestnictwo w 

wyjazdach studyjnych, w kraju i za granicņ. W pierwszym 

etapie celem porozumienia byġy: popularyzacja i tworzenie 

grup produ cent·w rolnych, nawiņzanie wsp·ġpracy 

miŋdzy nimi i wypracowanie dobrych relacji z odbiorcami 

produkt·w, np. rzepaku. Drugi, trudniejszy etap, to 

powoġanie podmiotu gospodarczego - zwiņzku grup 

producent·w rolnych danej branŮy. Z uwagi na to, Ůe 1/3 

produkcji rzepaku naszego wojew·dztwa produkujņ 

grupy producent·w, stņd zaczŋliŢmy od tej branŮy. Po 

dw·ch latach dyskusji i warsztat·w tematycznych, a takŮe 

podpatrywania innych: francuskich rolnik·w (w 2009 r. 

odwiedziliŢmy rolniczņ sp·ġdzielniŋ Axereal) i grup 

producent·w trzody z Wielkopolski, jak siŋ organizujņ, 

doszliŢmy do wniosku, Ůe coŢ musimy zrobiļ u siebie - 

podkreŢla Mariusz Olejnik - prezes sp·ġdzielni.  

 



Inspiracjņ dla os·b, kt·re zakġadaġy grupŋ byġ m.in. wyjazd 

do Goliny, do Andrzeja Tuġazy, kt·ry zaġoŮyġ najpierw 

grupŋ producent·w trzody chlewnej, nastŋpnie zainicjowaġ 

powoġanie Sp·ġdzielni Grup Wielkopolskich. W efekcie 

Sp·ġdzielnia zaciņgnŋġa kredyt na 16 mln zġ i wykupiġa 75 

proc. udziaġ·w w ubojni Salus, majņc tym samym wpġyw 

na proces produkcyjny od wyprodukowania tucznika do 

uboju. - To jest wġaŢnie przykġad zorganizowania siŋ i 

przejŋcia przez rolnik·w kolejnego ogniwa ġaŗcucha 

ŮywnoŢciowego. Kilka razy zaprosiliŢmy prezesa Tuġazŋ 

do siebie na spotkania, aby podzieliġ siŋ swoim 

doŢwiadczeniem i powiedziaġ nam, jak to wszystko 

zorganizowaġ. M.in. tņ wiedzŋ pr·bowaliŢmy wykorzystaļ 

na naszņ branŮŋ rzepakowņ. Po kilku spotkaniach 

ustaliliŢmy treŢļ statutu. Nastŋpnie 12 grudnia 2011 r. 

przedstawiciele 12 grup podpisali list intencyjny o 

zamiarze utworzenia Sp·ġdzielni Grup Producent·w 

Rzepaku "POLSKI RZEPAK". Z kolei 25 stycznia br. odbyġo 

siŋ zebranie zaġoŮycielskie, gdzie dziewiŋļ grup spisaġo 

umowŋ, przyjŋġo statut. Grupy producent·w rolnych, kt·re 

nie zdņŮyġy speġniļ wymog·w formalnych, zadeklarowaġy 

wstņpienie do nas w p·Ŭniejszym terminie - dodaje Olejnik.  

 

ūr·dġo artykuġu 

  

 

 

   

Zebranie Członków Związku 

Pokrzywna, 9 lutego 2012r. 

Dodano:  20.02.2012 

http://www.farmer.pl/produkcja-roslinna/rosliny-oleiste/powstala-spoldzielnia-8222-polski-rzepak-8221,34461.html


  

 

W dniu 9 lutego 2012r. odbyġo siŋ zebranie Czġonk·w Zwiņzku 

wraz z osobami towarzyszņcymi. 

 

Program: 

 

- Sprawy bieŮņce. Podsumowanie dziaġalnoŢci Zwiņzku w 2011r. 

- Mariusz Olejnik, Prezes Zarzņdu 

 

- Oferta DuPont - Ryszard Bandurowski, Grzegorz Chmielniak, 

DuPont  

 

- Ochrona zb·Ů, rzepaku i kukurydzy preparatami Bayer 

CropScience- Tadeusz Borecki, Bayer  

 

- NowoŢci w ofercie Concordia Ubezpieczenia - Jacek Bielaczyk, 

Urszula Wasiluk, CONCORDIA POLSKA TUW  

 

- NowoŢci produktowe oraz oferta handlowa firmy Pioneer - 

Marek Szwec, Pioneer 

 

- Cefetra Polska - Model Wsp·ġpracy - Tomasz Pasalski Dyrektor 

Generalny Cefetra Polska 

 

Dla os·b towarzyszņcych:  

Poznajmy siebie dla siebie.., analiza transakcyjna w moich 

codziennych relacjach.., tajemna asertywnoŢļ.. - Ryszard 

Bandurowski, DuPont  

 

Recital- Alosza Awdiejew z zespoġem 

 

Uroczysta kolacja poġņczona z balem przy zespole muzycznym 

  

 

 



   

Posiedzenie Zarządu Federacji 

Dodano:  24.01.2012 

  

 

W dniu 23 stycznia w biurze Federacji odbyġo siŋ 

posiedzenie zarzņdu Federacji Zwiņzk·w Pracodawc·w - 

DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych z udziaġem prezes·w 

zwiņzk·w regionalnych. Obrady otworzyġ prezes Leszek 

Dereziŗski, kt·ry poinformowaġ o bieŮņcych dziaġaniach 

zarzņdu. Natomiast zaproszony na spotkanie radca 

prawny radziġ dzierŮawcom, jak majņ postŋpowaļ po 

wejŢciu w Ůycie nowej ustawy o gospodarowaniu 

nieruchomoŢciami rolnymi Skarbu Paŗstwa oraz o zmianie 

niekt·rych innych ustaw.  

  

 

 

   

Urząd marszałkowski w Opolu wspiera rolnicze grupy 

producenckie 

Dodano:  14.01.2012 

  Departament rolnictwa opolskiego urzŋdu 

marszaġkowskiego realizuje program konsolidacji 

producent·w rolnych Opolszczyzny. W wojew·dztwie 

powstaġy juŮ 74 grupy producent·w, z czego 52 skupiajņ 

producent·w ziarna zb·Ů i nasion roŢlin oleistych. (...)  

 

CaġoŢļ artykuġu: kliknij tutaj  

 

http://www.ppr.pl/artykul-urzad-marszalkowski-w-opolu-wspiera-rolnicze-grupy-166535.php

